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Medborgarförslag angående att installera 
schackbord förslagsvis på Mariatorget 

 

Svar på medborgarförslag 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 

Sammanfattning 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag angående 
att installera schackbord förslagsvis på Mariatorget. Schackspel 
skapar enligt förslagsställaren social sammanhållning då det förenar 
människor över generationer och med olika bakgrund. 
 
Stadsdelsförvaltningen anser att förslaget är positivt då det innebär 
att en aktivitet tillförs exempelvis Mariatorget vilken kan bidra till 
ökad trivsel och samvaro i stadsdelsområdets parker. 
 
Utifrån nämndens verksamhetsplan för 2021 togs under året ett 
programförslag fram inför en kommande upprustning av 
Mariatorget. Under sommaren 2021 genomfördes ett inledande 
samråd med allmänheten för att få in idéer och önskemål inför 
framtagandet av programmet. Under våren 2022 hölls ett samråd 
med allmänheten kring programförslaget där många olika 
synpunkter inkom. 
  
Förvaltningen anser att medborgarförslaget är trevligt och relativt 
enkelt att genomföra men anser att förslaget måste sättas i relation 
till övriga förslag och synpunkter som inkommit i samband med 
samrådet kring programförslaget.  
 
Förvaltningen föreslår med anledning av ovannämnda att förslaget 
att tillföra Mariatorget schackbord utreds vidare i samband med 
färdigställandet av programmet för Mariatorget.   
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Bakgrund 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag angående 
att installera schackbord förslagsvis på Mariatorget. 
Stadsdelsnämnden beslutade vid nämndsammanträdet den 24 
februari 2022 att ge förvaltningen i uppdrag att bereda 
medborgarförslaget. Medborgarförslaget bifogas i bilagorna 1-3. 

Ärendet 
I medborgarförslaget beskrivs att det hos allmänheten finns ett allt 
större intresse för att spela schack. Det är ett spel, som enligt 
förslagsställaren, skapar social sammanhållning då det förenar 
människor över generationer och med olika bakgrund. Ett litet 
bidrag i arbetet med att skapa en attraktiv och socialt hållbar stad 
skulle därmed, enligt förslagsställaren, kunna vara att pröva om 
möjligheten till schackspelande kan bli en naturlig del på våra 
allmänna platser, förslagsvis på Mariatorget. Antingen kan ett eller 
flera flyttbara bord placeras ut under träden på Mariatorgets östra 
del, eller så installeras ett eller flera fasta schackbord ut i betong, se 
bilagorna 2 och 3.  
 
Staden skulle, enligt förslagsställaren, vid ett genomförande av 
förslaget därmed erbjuda förutsättningar och möjligheter till 
schackspel men att intresserade schackspelare får ta med sig egna 
schackpjäser. Enligt förslagsställaren finns det på många platser 
runt omkring i världen där schackbord är utplacerade varför det 
också bör vara möjligt på Södermalm.   
 
Förslagsställaren föreslår med hänvisning till beskrivningen ovan 
att Södermalms stadsdelsnämnd beslutar om att installera 
schackbord på Södermalm, förslagsvis på Mariatorget. 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av stadsmiljöavdelningen inom Södermalms 
stadsdelsförvaltning. Ärendet har behandlats av förvaltningsgruppen 
och pensionärsrådet den 16 maj 2022 och i rådet för 
funktionshindersfrågor den 17 maj 2022. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Stadsdelsförvaltningen anser att förslaget är positivt då det innebär 
att en aktivitet tillförs exempelvis Mariatorget vilken kan bidra till 
ökad trivsel och samvaro i stadsdelsområdets parker. 
 
Inom stadsdelsområdets parker finns det idag möjlighet till 
schackspel i Björns trädgård och på Bysistorget. Schackplanerna är 
av större modell, placerade på marken, och pjäser finns att låna på 
plats.  
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Utifrån nämndens verksamhetsplan för 2021 togs under året ett 
programförslag fram inför en kommande upprustning av 
Mariatorget. Under sommaren 2021 genomfördes ett inledande 
samråd med allmänheten för att få in idéer och önskemål inför 
framtagandet av programmet. Under våren 2022 hölls ett samråd 
med allmänheten kring programförslaget där många olika 
synpunkter inkom. 
  
Förvaltningen anser att medborgarförslaget är trevligt och relativt 
enkelt att genomföra men anser att förslaget måste sättas i relation 
till övriga förslag och synpunkter som inkommit i samband med 
samrådet kring programförslaget.  
 
Förvaltningen föreslår med anledning av ovannämnda att förslaget 
att tillföra Mariatorget schackbord utreds vidare i samband med 
färdigställandet av programmet för Mariatorget.   
 
Om det visar sig att det inte är möjligt att tillföra schackbord på 
Mariatorget föreslår förvaltningen att förslaget läggs in i 
förvaltningens ”idébank” för att kunna utredas i samband med andra 
kommande parkupprustningar. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar detta 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.  
 

Expedieras till 
Förslagslämnaren. 
 
Ann-Christine Jenvén  Andreas Evestedt 
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
Södermalms 
stadsdelsförvaltning 

 Södermalms 
stadsdelsförvaltning 

 

Bilagor 
1. Medborgarförslaget. 
2. Bild, flyttbara schackbord. 
3. Bild, fasta schackbord. 
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